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Jegyzőkönyv 

a Magyar Sakk Szövetség elnökségi üléséről 

2024. október 11. 

 

 

 

Időpont: 2024. okto ber 11. 15:00. 

Helyszín: Magyar Sport Ha za, 1046 Budapest, Istva nmezei u t 1-3. III. emeleti ta rgyalo  

Jelen vannak:  

Elno kse gi tagok: dr. Polyánszky Zoltán (PZ), Bea Zsolt (BZS), Dankházi Péter (DP), dr. Font Gusztáv 

(FG), Komiszár Nanetta (KN), Kurpé Csaba (KCS), Misetáné dr. Burján Anita (MBA), Pergel László 

(PL). 

Tova bbi re sztvevo k: Á cs Pe ter (Á P), Csonka Bala zs (CsB), Fodor Tama s (FT), Galyas Miklo s (GM), 

Gonda La szlo  (GL), Horva th Csaba (HCs), dr. Sa rdy Pe ter (SP), Sipos Istva n (SI), Sztipa n Orsolya 

(SzO), Tompa Ja nos (TJ). 

 

Áz u le st PZ 15:10-kor megnyitotta, majd mega llapí totta, hogy az u le s a 8 jelen le vo  elno kse gi taggal 

hata rozatke pes. 

PZ az ala bbi napirendi pontokat terjesztette fel szavaza sra: 

1. A budapesti Sakkolimpia értékelése 

2. Szövetségi kapitányi beszámolók 

3. Könyvvizsgáló megválasztása 

4. Tagfelvételi kérelmek elbírálása 

5. Állásfoglalás az MSSZ székházában tartott versenyekről 

6. Személyi kérdések megvitatása (zárt ülés keretében) 

7. Egyebek 

A napirendet az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 
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1. napirendi pont: A budapesti Sakkolimpia értékelése 

PZ a sporta g jelento s sikereke nt e rte kelte a budapesti Sakkolimpia t, ahol to bb mint 10.000 

la togato  fordult meg, telt ha z volt a szurkolo i zo na ban, to meg a kereskedelmi standokna l, 2500 

gyerek la togatott el a Polga r Judit Sakkpalota ba, e s rengetegen ko vette k az online ko zvetí te st is. 

PZ elmondta, az NRÜ -vel kollegia lis egyu ttmu ko de st za r le a Szo vetse g, to bb gesztust is kapott a 

sporta g a Rendezve nyszervezo  Ü gyno kse gto l. Á rendezve nyre a llami vezeto k e s ce gvezeto k is 

to bben kila togattak, a sakk u j megvila gí ta sba keru lt a sza mukra. Megmutattuk, hogy – ba r a futball 

verhetetlen – a sakk ne pszeru se ge ben, az amato r ja te kosok sza ma ban e s az eredme nyek/meccsek 

ko vete se ben ott van a sporta gak ma sodik vonala ban. PZ a ko zeljo vo  feladata nak nevezte, hogy 

ebbo l a sporta g to ke t tudjon kova csolni maga nak.  

2. napirendi pont: Szövetségi kapitányi beszámolók 

PZ jelezte, hogy Medvegy Zolta n nem tud jelen lenni, mert a horva t csapatbajnoksa gban ja tszik, 

besza molo ja t í gy ko vetkezo  alkalommal mondja el. Elso ke nt Á cs Pe ter ismertette besza molo ja t. 

Elmondta: Rapport e s Gledura remek forma ban voltak, Le ko  hozta az elva rhato t, ami ennyi 

kihagya s uta n elismere sre me lto , Berkes kevesebb partit va llalt, de a ra bí zott feladatot, hogy 

fekete vel ne kapjon ki, mindig teljesí tette, Szjugirov nyert fontos partikat, de kritikus helyzetekben 

hiba zott. Á 11. hely elfogadhato , a dobogo  szakmailag nem lett volna rea lis, fe l pont kellett a 6. 

helyhez. TJ hozza tette, ke t e ve Chennaiban ugyanannyi pontunk lett, mint itt, e s ott elo re bb 

ve geztu nk u gy, hogy az elo ttu nk le vo k ko zu l senkivel nem ja tszottunk. Ehhez ke pest a mostani 11. 

hely szakmailag sokkal e rte kesebb. 

Fodor Tama s kiemelte Gaa l Zso ka, Hoang Trang e s Vajda Szido nia eredme nye t, hozza te ve, hogy a 

3. e s 4. ta bla nem mu ko do tt most ele g jo l. Á 14. hely elfogadhato , sajnos ero sebb csapatot nem 

sikeru lt megvernu nk. Á jo  kezde s uta n volt zsino rban 3 verese g, de a csapat fel tudott a llni. Á 

jo vo ke p viszont ko do sebb, tala n a fiatal genera cio bo l felhozhato  1-2 ember, de gondolkodni kell 

az o sszete telen. TJ hozza tette: mesterfoga s volt a kapita nyto l Hoang e s Zso ka megcsere le se, 

nagyon beva lt! PZ jelezte, hogy Rapport Jovana e s Nomin-Erdene Davaademberel is szeretne 

ja tszani a magyar va logatottban, de a csapatta  e rlele shez bizonyosan ido  kell e s minden szereplo  

re sze ro l nyitott hozza a lla s a to bbiekhez! 

Galyas Miklo s csapata a 31. helyro l rajtolva a 29. helyre futott be. Elso sorban Kara csonyi Kata 

teljesí tme nye t e s Terbe Zsuzsanna stabilita sa t emelte ki. Áz elso  ke t ta bla n rengetegszer volt 

ido zavar, ami azta n sokszor megla tszott az eredme nyen is. Á verseny dereka n elo a llt veszto sze ria 

uta n a kapita ny jelezte a csapatnak, hogy „nem szeretne u j orsza gneveket megismerni”, ennek 

hata sa ra az utolso  ha rom fordulo t megnyerte k. 

Gonda La szlo  a kiva laszta si mechanizmust e s a felke szu le st is bemutatva vezette ve gig a 

hallgato sa got az olimpiai eredme nyeken. Elmondta, sajnos nem egy ja te kos forma n kí vu l volt, de 

Krstulovic Álex e s Vancza k Tama s ja te ka kiemelendo . Ka ntor Gergely jo l illeszkedett be a csapatba. 

Á 64. hely nem jo , de a fiu knak sokat adott az olimpia, to bben ko zu lu k, akik ma r az egyetemet 

fontolgatta k, lehet, hogy a sakkoza sna l maradnak.  

Csonka Bala zs az utolso  pillanatban beugrott no i „C” csapat kapcsa n elmondta, jobb eredme nyt 

szeretett volna a 65. helyne l, de ilyen ro vid felke szu le si ido vel ez sem kritikus. Kezdetben nem 

minden csapattag versenyzo i hozza a lla sa t í te lte megfelelo nek, ke t ma sik csapattag pedig egy 

rosszul sikeru lt Korcsoportos EB uta n e rkezett az olimpia ra, az emiatti drukk is tu kro zo do tt az 

eredme nyekben. 

Áz Elno kse g a besza molo kat ko szo nettel tudoma sul vette. Á szo vetse gi kapita nyok e s Tompa Ja nos 

ta voztak az u le sro l. 
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3. napirendi pont: Könyvvizsgáló megválasztása 

PZ elo adta, hogy az Álapszaba ly 13. § (2) c) pontja e rtelme ben a Ko zgyu le s az Elno kse g 

hata sko re be utalta a ko nyvvizsga lo  megva laszta sa t e s dí jaza sa nak mega llapí ta sa t. Áz Elleno rzo  

Bizottsa g elno ke, Kova cs Pe ter javaslatot tett az u j ko nyvvizsga lo  szeme lye re. Á Prudent-Áudit Kft. 

re sze ro l Fiel Edit a jelo lt, aki ma r re gebben is volt az MSSZ ko nyvvizsga lo ja. PZ ismertette a 

jelo ltro l ele rheto  informa cio kat. SI elmondta, hogy Fiel Edit a 2024., 2025. e s 2026. u zleti e vekre, 

e vi 900.000 Ft + a fa o sszege rt va llalja a ko nyvvizsga latot, ami maga ban foglalja e v ko zben egyes 

elsza mola sokkal kapcsolatban ko nyvvizsga lo i nyilatkozat kiada sa t is. PZ feltette szavaza sra a 

ko nyvvizsga lo  szeme lye t. 

1/IV/2024. számú elnökségi határozat: Az MSSZ Elnöksége a 2024., 2025. és 2026. üzleti évekre 
vonatkozóan, évi 900.000 Ft + áfa díjazás mellett 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

megválasztotta Fiel Editet a Magyar Sakk Szövetség könyvvizsgálójának.  

4. napirendi pont: Tagfelvételi kérelmek elbírálása 

SI elo adta, hogy ne gy szervezet ke ri felve tele t az MSSZ-be. Ezek: Százhalombattai Városi Ifjúsági 

Sportegyesület; SixDays Sport és Szabad és Szabadidő Egyesület; Berekfürdői Sportegyesület; 

Szekszárdi Sakk Klub; SP megero sí tette, hogy a tagjelo ltek megfelelnek a felve tel 

ko vetelme nyeinek. PZ feltette szavaza sra a 4 tagjelo lt szervezet tagfelve tele t. 

2/IV/2024. számú elnökségi határozat: Az MSSZ Elnöksége egyhangúlag elfogadta a 

Százhalombattai Városi Ifjúsági Sportegyesület; a SixDays Sport és Szabad és Szabadidő Egyesület; a 

Berekfürdői Sportegyesület, valamint a Szekszárdi Sakk Klub tagfelvételi kérelmét, így azok a 

Magyar Sakk Szövetség teljes jogú tagszervezeteivé váltak. 

5. napirendi pont: Állásfoglalás az MSSZ székházában tartott versenyekről 

PZ elmondta, kritikussa  e s egy orsza gos sporta gi szakszo vetse g sze kha za hoz teljesse ggel 

me ltatlanna  va lt a helyzet egyes, az MSSZ sze kha za ban rendezett sakkversenyek higie niai 

ko ru lme nyei tekintete ben. Egy nap alatt ragado  kosz van a talajon, elfogy a kolle ga knak rendelt 

ví z e s ka ve , engede ly ne lku l fo znek a konyha ban, nem a rendeltete se nek megfelelo en haszna lja k a 

WC-t, mosdatlan a llapotban u ldo ge lnek a kanape n, emellett sajnos egyre-ma sra tu nnek el ta rgyak 

is. Mu lt he ten a melle khelyise gek haszna lata nak mo dja e s a beja rati kapu megronga la sa miatt ma r 

a ko zo s ke pviselo  adott jelze st a fo titka r ira nya ban, ke rve a hasonlo  esetek isme tlo de se nek 

megelo ze se t.  

Áz MSSZ-nek nincs arra ero forra sa, hogy naponta, so t nap ko zben folyamatosan takarí tson a 

vende gek uta n, de ez nem is megolda s, miuta n egy orsza gos sporta gi szo vetse g sze kha za nak 

ba rmikor alkalmasnak kell lennie aka r magasabb rangu  vende gek fogada sa ra, e s szolga lnia kell az 

ott dolgozo k alapveto  komforte rzete t is.  

PZ az Elno kse g tagjainak ko zo s gondolkoda sa t ke rte a helyzet megolda sa kapcsa n, mert ezt a 

helyzetet nem lehet fenntartani. Elmondta: nem lehet ce l, e s nagyon rossz u zenete is lenne kitiltani 

versenyeket a Sakkszo vetse gbo l, miuta n e vtizedes hagyoma nya van annak, hogy oda ba rki 

ba rmikor bemehet e s sakkozhat, de olyan ira nyban va ltozott a vila g, hogy az MSSZ helyise geinek 

haszna lata t az eddigiekne l sokkal szigoru bban kell szaba lyozni, idee rtve a higie nia e rt va llalt 

felelo sse get e s a vagyoni felelo sse get is.  

PZ SP-vel egyu ttmu ko de sben elo terjeszte st ke szí t a szaba lyoza sro l, amelyet az Elno kse g tagjai 

online ve leme nyeznek, majd azt a Fo titka r ko zze teszi e s e rve nyesí ti. 
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6. napirendi pont: Személyi kérdések megvitatása (zárt ülés keretében) 

Á napirendi pont ta rgyala sa sora n csak az Elno kse g tagjai e s a fo titka r maradtak a teremben. 

Szeme lyi ke rde sek megvitata sa ra az irodai a lloma nyban esede kes va ltoza sok, a lemondott 

elno kse gi tagok po tla sa nak elo ke szí te se, valamint egyes szakbizottsa gi elno ki pozí cio k kapcsa n 

volt szu kse g.  

7. napirendi pont: Egyebek 

PZ elmondta, az olimpia uta n a ko vetkezo  nagy projekt egy sze les szakmai ba zison a llo , 

megfelelo en bea razott e s jo l prezenta lhato  forma ban kidolgozott ko ze pta vu  uta npo tla s-nevele si 

koncepcio  megalkota sa. Ennek elemeke nt FG elmondta, megtala lta k a jogi megolda st az iskolai 
sakkoktato k akkredita cio ja hoz, amit az u le st ko veto  napokban megoszt az Elno kse g tagjaival. 

Fontos le pe s, hogy ahol van Sakkpalota-program, legala bb ott legyen iskolai sakkfoglalkoza s is, e s 

ehhez az MSSZ biztonsa ggal adhassa a neve t. PZ jelezte, november ve ge n egy konferenciaszeru  

o sszejo vetelt szeretne uta npo tla snevele s ta rgya ban. Ide n me g egy elno kse gi u le s lesz. 

 PZ az u le st 19 o rakor berekesztette. 

 

       Polyánszky Zoltán dr. s.k. 

       elnök 


